
اهتمام  وزارتخانه  اين  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير 
خوبی به صنعت نساجی دارد اما بايد نظام بانکی کشور کمک 
کند و برخلاف نظر عده ای، اين صنعت اقتصادی بوده و با 

کشورهای ديگر قابل رقابت است.
نخستين  حاشيه  در  زاده  نعمت  محمدرضا  شاتا،  گزارش  به 
نمايشگاه صنعت پتو افزود: ظرفيت های خوبی در بخش های 
بيش  اينکه  و  داريم  پتو  و  پوشاک  نساجی،  جمله  از  مختلف 
از نياز داخلی از مبادی مختلف و مناطق آزاد و ته لنجی ها 
ارزش  ماليات  و  گمرکی  حقوق  و  ماليات  بدون  پتو  مرزها  و 

افزوده وارد کشور می شود، به زيان توليد داخل است.
برای  مناسبی  فضای  و  ظرفيت  اينکه  بيان  با  زاده  نعمت 
توسعه اين صنعت وجود دارد، عنوان کرد: بااين وجود واردات 
غيررسمی اين کالا توليد داخل را مختل کرده و در اين راستا 
برای برگزاری چنين نمايشگاهی به جمع بندی رسيده ايم تا 

توان توليد ملی را به نمايش بگذاريم.
وی از توليدکنندگان خواست تا محصولات خود را در مناطق 

آزاد نيز ارائه کرده و در زمينه صادرات نيز فعاليت کنند.
گرانول  از  اوليه  مواد  کرد:  اظهار  زاده  نعمت 

انجمـن  هيئت مديـره  رئيـس  مـروج-  محمـد  مهنـدس 
صنايـع نسـاجی ايـران- در سـخنرانی خـود در افتتاحيـه 
سـومين همايش فرش ماشـينی در دانشـگاه آزاد اسلامی 
کاشـان گفـت: جملـه «تحريم هـا فرصـت اسـت» حرف 
سياسـت مداران بـرای آرام کردن مردم اسـت اما دانشـگاه 
مکانی اسـت که سـخنان بايد براسـاس تحقيق زده شـود. 
تحريم هـا تمـام شـد ولـی هيـچ  بانـک  اروپايی گشـايش 
اعتبـار انجـام نمی دهـد زيـرا سال هاسـت با رکـود مزمن 
مواجـه هسـتيم؛ رکـودی کـه اگـر بـه داد آن نرسـيم تـا 

سـال های آينـده نيـز ادامـه خواهد داشـت.
نساجی  صنعت  داشت:  اذعان  نساجی  پيشکسوت  اين 
ما  نمی شود؛  محدود  ماشينی  فرش  و  قالی بافی  به  فقط 
در بسياری از رشته ها مانند نانو الياف و يا صنعت نانو در 
صنعت نساجی هيچ اقدامی انجام نداده ايم در حالی که اين 

صنعت  می تواند مبنای توسعه باشد. 
اشـاره  کارآفرينـی  و  کارآفريـن  مقولـه  بـه  سـپس  وی 
کـرد و گفـت: هيچ يـک از کارآفرينـان بـه معنـای واقعی 
کارآفريـن نيسـتند. کارآفريـن فـردی ماننـد اسـتيو جابـز 
اسـت کـه محصـول و کالايی کـه تاکنون وجود نداشـته، 
خلـق می کنـد امـا توليد فـرش بـا دسـتگاه ها و طرح های 

مشـابه بـه معنـی کارآفرينی نيسـت! 
زيـادی  اسـتعداد های  کاشـان  شـهر  در  مـروج،  به گفتـه 
وجـود دارد کـه پنهـان اسـت بـرای مثـال در ايـن شـهر، 
ماشـينی طراحـی شـده کـه می توانـد فـرش ماشـينی را 
به صـورت گـره دار ببافد. دولـت و دسـت اندرکاران صنعت 
و اتـاق بازرگانـی بايـد از ايـن قبيـل افراد حمايـت کنند تا 

بتواننـد در سـاخت دسـتگاه ها موفـق شـوند. 
رئيس هيئت مديره انجمن صنايع نساجی ايران، کل ارزش 
فعاليت  احتساب  با  ( حتی  را  کشور  داخلی  ناخالص  توليد 
معتبر  برندهای  از  يکی  فروش  ميزان  از  خانه)  در  بانوان 
صوتی و تصويری جهان، کمتر دانست و گفت: کل ارزش 
برندهای  از  يکی  ارزش  از  کشور  بورسی  شرکت های 
را  واقعی  دنيای  واقعيات  بايد  می باشد؛  کمتر  خارجی 
زيرا  باشيم  داشته  کمک  انتظار  دولت  از  نبايد  و  بپذيريم 
می کنيم  زندگی  قدرت  مرکز  زيادی  تعداد  با  مملکتی  در 
خنثی  را  تصميم  آن  ديگری  و  می گيرد  تصميم  يکی  که 

می کند! بنابراين بايد به توان خود تکيه کنيم. 
مروج اضافه کرد: طی سال های متمادی، تغييری در فرش 
ماشينی به وجود نيامده و دستگاه ها همان است و تراکم 
آن از هزار شانه به ۱۲۰۰ شانه و يا ۱۵۰۰ شانه تغيير کرده 

و در نهايت به «مخمل بافی» می رسد.
ايران،  نساجی  صنايع  انجمن  هيئت مديره  رئيس  به گفته 
و  رنگ  ارائه  در  توانمندی  دنيا،  در  کاشان  شهر  امتياز 
طرح های جذاب و چشمگير است که اين موفقيت حاصل 

صدها سال پيش است نه هنرِ امروز! 
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موفقيت امروز فرش ماشينی کشور، 
مديون صدها سال پيش است

رئيس هيات مديره انجمن نساجى ايران

انجمن  همت  با  وابسته  صنايع  و  پتو  صنعت  نمايشگاه  نخستين 
صنايع نساجی ايران و با حمايت وزارت صنعت،  معدن و تجارت 
در فضايی بالغ بر ۳ هزار متر مربع با هدف گسترش صادرات و 
يافتن بازارهای جديد صادراتی توجه به رونق توليد،  حمايت از 
و  توليد  توسعه  و  کشور  به  پتو  قاچاق  با  مبارزه  داخلی،   صنايع 
توسط  ماه  اسفند   ۲۱ لغايت   ۱۸ تاريخ  از  صنعت  اين  در  اشتغال 
دائمی  محل  فارس  خليج  سالن  در  نوين  پاد  سامع  شرکت 

نمايشگاه های بين المللی تهران برگزار شد.
قابل ذکر است در سال های اخير واردات بی رويه پتو به کشور 
به ويژه از چين، واحدهای داخلی را با بحران مواجه کرده است 
به گونه ای که بسياری از کارخانه های توليد پتو در کشور با پايين 

ترين ظرفيت فعاليت می کنند.

نمايشگاه  اين  برگزاری  ايام  طول  در  که  است  توضيح  به  لازم 
غرفه های  قالب  در  داخلی  توليدکنندگان  توانمندی های 
دولتی  مسئولين  و  شد  گذاشته  نمايش  به  توليدی  شرکت های 
پتانسيل های  با  نزديک  از  اسلامی  شورای  مجلس  نمايندگان  و 

توليد داخل آشنا شدند.
در روز افتتاح اين نمايشگاه که با حضور وزير، معاون و مديرکل 
از  بازديد  از  پس  شد؛  برگزار  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
مديران  انجمن صنايع نساجی و  مديره  اعضای هيات  نمايشگاه 
نشست  يک  در  وزير  همراه  به  نمايشگاه  در  حاضر  شرکت های 
هيات  عضو  مقصودی  عباس  مهندس  و  يافتند  حضور  مشترک 
مديره انجمن صنايع نساجی به نمايندگی از صنعتگران به طرح 

مسائل و مشکلات اين صنعت پرداخت.

افتتاح نخستين نمايشگاه صنعت پتوى ايران با حضور وزير صنعت، معدن و تجارت

نساجی صنعتی اقتصادی است
وزير صنعت، معدن و تجارت: 

ادامه در صفحه ٣



هيئت  عضو  مقصودی-  عباس  مهندس   
مديره انجمن صنايع نساجی ايران- اجرای 
رونق  در  را  ارز  نرخ  اصلاح  مانند  مواردی 
و  دانست  موثر  بسيار  توليدی  واحدهای 
خطاب به وزير صنعت،  ممنوعيت واردات 
تا  کرد  مطرح  را  محدود  مدت  برای  پتو 
از  توان  بتوانند  کشور  پتوبافی  واحدهای 
دست رفته را به تدريج بازيابند؛ در مقابل 
می کنند  تعهد  پتو  توليـــدکنندگان  تمام 
خواهند  تأمين  را  کشور  نيازهای  تمام  که 
انجام  نحوی  به  کار  اين  مديريت  و  کرد 
خواهد شد تا قيمت نهايی محصولات به 
نحو غيرمنطقی افزايش پيدا نکند و در رده 

قيمت های جهانی باقی بماند.
اولين  افتتاح  مناسبت  به  پتو  تخصصی  نشست  در  که  وی 
نمايشگاه تخصصی پتو با حضور وزير صنعت، معدن و تجارت، 
توليدکنندگان، صنعتگران و فعالان بخش خصوصی پتو سخن 
گفت:  و  پرداخت  پتو  توليد  از  تاريخچه ای  ذکر  به  می گفت، 
توليد پتو در ايران از سال ١٣٣٠ در کارخانه ريس باف اصفهان 
ساير  و  تهران  مشکات  کارخانه های  در  سپس  و  شد  آغاز 

کارخانه های سراسر کشور ادامه پيدا کرد.
جامعه،  نيازهای  با  همراه  سرعت  به  پتو  صنعت  افزود:  وی 
دگرديسی خود را انجام داده است و از تکنولوژی های مدرن و 
پيشرفته در توليدات خود بهره می گيرد به نحوی که از همان 
ابتدا، تعداد واحدهای پتوبافی در اصفهان و يزد به ٧٠ واحد 
رسيد که بعدها به دلايل مختلف از جمله قاچاق و عدم به روز 
رسانی برخی واحدهای توليدی، چاره ای جز تعطيلی نداشتند.

صنعت  در  که  مطلب  اين  بيان  ضمن  مقصودی  مهندس 
پلوش  پتوی  راشل)،  ( پتوی  نيتينگ  نوع  دو  به  پتو  نساجی، 
پتوی  کرد:  اضافه  می شوند،  تقسيم  پودی  تاری-  پتوی  و 
ابتدا  در  که  هستند  قديمی  پتوهای  همان  پودی  تاری- 
تحت عنوان پتوی نمدی وارد بازار شدند و بعدها با بهره گيری 
پتوی  و  اکريليک  راشل  پتوی  به  موجود،  تکنولوژی های  از 
نوع  جديدترين  نيز  حال حاضر  در  شد؛  تبديل  پلی استر  راشل 
که  است  شده  ارائه  مصرف  بازار  به  چاپی  پتوی  يعنی  پتو 
ظرف چندماه آينده ماشين آلات چاپ ديجيتال در پتو نصب و 

راه اندازی خواهد شد.
در  واحد   ٣٥ را  ايران  در  پتوبافی  فعال  واحدهای  تعداد  وی، 
سيستم تاری- پودی، ٩ واحد در سيستم راشل و يک واحد 
ساليانه  توليد  توان  کرد:  اضافه  و  برشمرد  پلوش  سيستم 
پتوهای راشل ١٢/٥ ميليون تخته و واحدهای تاری- پودی ٨ 

تا ٩ ميلون تخته می باشد.
واحدهای  از  عمده ای  بخش  نساجی،  صنعتگر  اين  به گفته 
سبک  پتوهای  توليد  به  روز  نياز  طبق  پودی  تاری-  پتوبافی 
تحت عنوان «پتوهای سفری» روی آورده اند که ميزان توليد 
به دليل  و  است  روز  در  تخته  هزار   ٤٠-٣٥ حدود  بخش  اين 

قيمت ارزان، پرمصرف می باشد.
عضو هيئت مديره انجمن صنايع نساجی ايران اذعان داشت: 
راشل  سيستم  در  ماشين آلات  خريد  جهت  سرمايه گذاری 
حدود ٥٠ ميليون يورو و١٣٠  ميليارد تومان نيز برای احداث 

ساختمان و تأسيسات کارخانه می باشد.
وی به مواد اوليه مصرفی واحدهای پتوبافی نيز اشاره کرد و 
بخش  اين  مصرفی  اوليه  مواد  درصد  صد  خوشبختانه  گفت: 
در داخل تهيه می شوند که از نقاط قوت اين صنعت به شمار 

می آيد.

مهندس مقصودی تأکيد کرد: ميزان مصرف نخ پلی استر در 
واحدهای پتوبافی حدود ٤٠ هزار تن در سال است که از طريق 
می شوند.  تهيه  تندگويان  شهيد  پتروشيمی  توليدی  چيپس 
هم چنين نياز کشور ١٠ ميليون تخته پتوی غيرنظامی و غير 
امدادی است که نه تنها کفاف نيازهای کشور را می دهد بلکه 
مازاد هم دارد. وی افزود: طبق آمار در سال٢٠١٤، حدود شش 
ميليون تخته پتو به صورت غير رسمی وارد کشور شده است 
سال  آن  در  مبدأ  کشورهای  گمرکات  آمار  با  مقايسه  در  که 
توليد  پتو  تخته  ميليون   ٧/٥ فقط  پتو  تخته  ميليون   ١٢/٥ از 
غيررسمی،  پتوی  تخته  ميليون  شش  آن  ورود  پس  کرده ايم 
ضربه ٥ ميليون تخته ای به واحدهای پتوبافی کشور واردکرده 

و توان آنان را بسيار کاهش داده است.
از  سپاس  ضمن  نساجی،  صنايع  انجمن  مديره  هيئت  عضو 
زحمات و تلاش های مسئولان وزارت صمت و کارگروه مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز به دليل تصويب بخشنامه اخير در مورد 
مراحل  يک ماهه  دوره های  در  داد  پيشنهاد  وارداتی،  پتوهای 

انجام اين مصوبه مورد بررسی قرار گيرند.
بخشنامه  تصويب  از  که  اخير  هفته  چند  طی  وی،  به گفته 
آن  مثبت  تأثيرات  شاهد  پتو  صنعت  فعالان  می گذرد،  مذکور 

هستند و رونق نسبی در بازار به وجود آمده است.
مهندس مقصودی در بخش ديگر سخنان خود به زيان های 
ناشی از قاچاق پرداخت و گفت: زيان های واردات غيرقانونی 
بلکه  داد  قرار  خود  تحت الشعاع  را  پتوبافی  واحدهای  نه تنها 
بخش عمده مشکلات به سيستم بودجه کشور متوجه ساخته 
است. در صورتی که شش ميليون تخته پتو را حدود ٥٠ هزار 
تومان در نظر بگيريم متوجه می شويم که بالغ بر ٣٠٠ ميليارد 

تومان بودجه از مملکت خارج می شود.
ارزش  بر  ماليات  پرداخت  از  قاچاقچيان  داشت:  اذعان  وی 
و  هستند  مستثنی  قانونی  و  گمرکی  موارد  ساير  و  افزوده 
به همين دليل قيمت محصولات آنان بسيار نازل تر از قيمت 
تمام شده واحدهای پتوبافی کشور در اختيار بازار مصرف قرار 

می گيرد.
عضو هيئت مديره انجمن صنايع نساجی ابراز داشت: براساس 
در  درصد   ٦٠ گذشته،  سال  چهار  طی  شده  انجام  محاسبات 
زمينه قيمت تمام شده با توليدکنندگان خارجی عقب افتاده ايم!

وی سال ١٣٩١ را بهترين سال برای توليدکنندگان پتو دانست 
که نرخ ارز تا حدودی واقعی شد و واحدها با تمام ظرفيت به 
توليد پرداختند اما به تدريج هر سال با افزايش نرخ ارز، بخشی 

از توان واحدهای پتوبافی تحليل رفت.
وی در پايان تأکيد کرد: قطعاً در صورت تداوم مبارزه با قاچاق 
کالا واحدهای پتوبافی از خطر تعطيلی و توقف توليد رهايی 

خواهند يافت.

 

خبر
اهم مذاكرات نشست هيات مديره 

در   ٩٤/١٢/٠٢ مورخ  مديره  هيات   ٨٩٤ شماره  نشست 
محل ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و موارد زير مورد 

بحث و بررسي قرار گرفت: 
و  نساجی  کل  اداره  دفتر  در  مديره  هيأت  جلسه  اينکه  به  نظر 
پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت و با حضور سرکار خانم 
می شد،  برگزار  وزارتخانه  پوشاک  و  نساجی  مديرکل  نصرالهی، 
به  مبتلا  مسائل  و  مشکلات  و  موارد  اهم  حاضرين  تا  شد  مقرر 

صنعت نساجی را مطرح فرمايند. 
به  گويی  خوشامد  ضمن  مروج  مهندس  آقای  جلسه  آغاز  در 
حاضرين به شرايط دشوار صنعت و اقتصاد کشور اشاره نمودند و 
با اشاره به مصاحبه خود با خبرگزاری ايلنا، ريزش نيروی کارگری 
در سال ٩٥ را بزرگترين چالش سال آتی دانستند و هشدارهايی 
را در اين خصوص اعلام فرمودند. پس از ايشان دکتر شيبانی نيز 
ضمن تشکر از خانم نصرالهی بابت همراهی هميشگی ايشان با 
انجمن و صنعتگران نساجی به برخی رئوس مشکلات اين صنعت 
اشاره نمودند که پس از ايشان ساير حاضرين نيز در تکميل اين 
فهرست مواردی را مطرح فرمودند که ذيلاً به آنها اشاره می شود:
عرضه  خروج  به  صنعت  وزير  اصرار  به  مربوط  مشکلات   -١

محصولات پتروشيمی از بورس 
٢- مشاغل سخت و زيان آور در صنايع نساجی و مشکلات ايجاد 

شده برای واحدها 
٣- مشکلات متعددی که توسط بانکها برای صنايع ايجاد شده 

است.
٤- مسائل مربوط به معوقات بانکی از محل حساب ذخيره ارزی 
٥- موارد مربوط به اصلاحيه قانون مالياتهای مستقيم که از سال 

٩٥ اجرايی می شود 
٦- قاچاق به عنوان شاه کليد مشکلات نساجی و پوشاک کشور 
٧- تخصيص جوائز صادراتی و مشوقهائی برای حمايت از ايجاد 

و حفظ اشتغال 
٨- مشکلات ناشی از اجرای قانون ذينفع واحد 

٩- مشکلات مربوط به بالا رفتن قيمت تمام شده کالای توليد 
داخل 

ارزش  ماليات  ناقص  اجرای  از  ناشی  مشکلات  و  مسائل   -١٠
افزوده و عدم اخذ آن از مصرف کننده نهائي

١١- مسائل و مشکلات مربوط به کد اقتصادی و رد دفاتر شرکتها 
و  بانکی  سود  و  ارز  نرخ  نبودن  واقعی  از  ناشی  مشکلات   -١٢

سياست های اقتصادی دولت
اوليه  تدوين  از  نصرالهی  خانم  جلسه  پايانی  بخش  در  همچنين 
خبر  آتی  سال  برای  گمرکی  حقوق  و  بازرگانی  سود  تعرفه های 
نهايی  محصول  و  افزايش  اوليه  مواد  تعرفه های  آن  در  که  داد 
مانند پوشاک را کاهش داده اند و اين موضوع با اعتراض اعضای 

محترم هيأت مديره مواجه شد. 
لازم به توضيح است که انجمن صنايع نساجی  همچون سالهای 
تعرفه های  خصوص  در  کارشناسی  جلسات  برگزاری  با  گذشته 
کل  اداره  برای  را  پيشنهاداتی  گمرکی  حقوق  و  بازرگانی  سود 
توليد  از  حمايت  جهت  در  اساس  اين  بر  که  بود  نموده  ارسال 
داخل، تعرفه واردات مواد اوليه کاهش و تعرفه محصول نهايی 

افزايش يابد. 
همچنين مقرر شد خانم نصرالهی پيگيريهای مربوط به نشست 
مشترک با تقوی نژاد رئيس سازمان امور مالياتی و نيز پيگيريهای 
مربوط به حضور مسئولين ارشد دولت در نمايشگاه پتو  را معمول 

دارد. 

غائبين آقايان
بهروز  دکتر  حکيمی،  مصطفی  مهندس  لاجوردی،  رضا  آقای   

محمدی، آقای عليرضا لقمان

عضو هيئت مديره انجمن صنايع نساجى ايران
 بازيابی توان واحدهای پتوبافی با محدوديت واردات
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محمود تولايی- رئيس اتاق بازرگانی، صنايع و معادن کاشان-، 
را  آن  و  دانست  نساجی  صنعت  در  ستاره ای  را  ماشينی  فرش 

صنعتی پويا، پرکار، به روز و افتخارآفرين کشور توصيف کرد.
وی ادامه داد: صنعت نساجی و فرش ما به بلوغ کامل رسيده و 
صنعت  داريم  آرزو  هاست  سال  است.  گذشته  کشور  مرزهای  از 
پوشاک را خودمان تهيه کنيم اما سال هاست افتخار می کنيم که 
فرش زيرپايمان را خودمان تهيه می کنيم و حتی به کشورهای 
ديگر از جمله ترکيه صادر می شود، اميدوارم اين وضعيت در تمام 

بخش های صنايع نساجی ايجاد شود.
خصوصی،  بخش  توانمندی  با  ماشينی  فرش  تولايی،  اعتقاد  به 
توسعه  و  ايجاد  نوآوری،  آزاد  ارزهای  و  خود  مالی  منابع  به  اتکا 

يافته است.
وی، گام بعدی فعالان صنعت فرش ماشينی را حضور در بازارهای 
جهانی برشمرد و گفت: با رفع مشکل قاچاق بخش عمده ای از 
مشکلات توليدکنندگان و صادرکنندگان برطرف خواهد شد که 

در اين زمينه خواستار حمايت وزارت صنعت و معدن هستيم البته 
منظور از حمايت ارائه يارانه و پول نيست بلکه قرار گرفتن صنعت 
نساجی در اولويت های اين وزارتخانه و کمک به حضور موفق و 

پربار توليدکنندگان ايرانی در بازارهای بين المللی است.
رئيس اتاق بازرگانی کاشان در ادامه تصريح کرد: حدود ۷۰ درصد 
از فعالان حوزه فرش در منطقه کاشان مستقر هستند و ۳ برابر 
نياز کشور دارای کارخانه، ماشين آلات و امکانات می باشيم پس 

بايد به جذب بازارهای بين المللی بپردازيم.
رئيس اتاق بازرگانی کاشان با اعلام اين مطلب که از تحريم ها 
گذر کرده ايم، يادآور شد: بايد در شرايط کنونی از فرصت پس از 
برجام جهت سرمايه گذاری و توسعه نساجی( به خصوص فرش 

ماشينی) استفاده کنيم.
وی اذعان داشت: تصميم ندارم يأس را به جامعه توليد و صنعت 
حال  ما  صنعتی  واحدهای  که  است  اين  واقعيت  اما  کنم  منتقل 
اميدواريم  نمی برند؛  سر  به  مساعدی  شرايط  در  و  ندارند  خوبی 
از  و  شود  ايجاد  بازار  در  تحرکی  شوک های  و  مطلوب  شرايط 
با  دولتی  دستگاه های  برخی  سليقه ای  و  ناعادلانه  برخوردهای 

صنايع اجتناب گردد.
ماليات  نادرست  اجرای  از  ما  صنعتی  جامعه  کرد:  اعلام  تولايی 
برارزش افزوده، نظام جامع مالياتی، قوانين و مقررات ضد توليد 
انتظارش  در  سرنوشتی  چه  آينده  سال  نمی داند  و  است  ترسيده 

خواهد بود.
به اعتقاد اين فعال نساجی، توليدکنندگان ايرانی نيازمند توانبخشی 
روحی هستند و بايد اقدامات ثمربخش آن در حوزه ماليات، تأمين 
اجتماعی، وزارت کار، محيط زيست و ... به سرعت مشهود شوند.
وی سخنان خود را با اين مصراع به اتمام رساند: «خدايا چنان کن 

سرانجام کار.... که تو خشنود باشی و ما رستگار...»

 

خبر

ادامه از صفحه ١

ارزش  به  ترامادول  روانگردان  قرص  بزرگ  محموله  يک 
هزار و ۳۰۰ ميليارد ريال که در محموله پتو جاسازی شده 

بود، توسط وزارت اطلاعات کشف و ضبط شد.
به گزارش خبرگزاری فارس، محموله قاچاق حاوی حدود 
رويه  با  خرمشهر  بندر  از  که  ترامادول  قرص  ميليون   ۱۳
بارگيری  و  اظهار  پتو  محموله  عنوان  به  و  کالا  ترانزيت 
شده بود، در حالی که جهت تخليه محموله قاچاق از مسير 
منحرف شده بود، توسط سربازان گمنام امام زمان عج، در 

انباری در اطراف تهران کشف و توقيف شد.
بارگيری  و  داروها  تخليه  صورت  در  است،  ذکر  به  لازم 
پتو به جای آن و بستن پلمپ ها هيچ گونه مشکلی بابت 
ترخيص کالا در گمرک مقصد به وجود نمی آيد، چرا که 

(در مقصد) بار محموله و اظهارنامه با هم مطابقت دارند.
حال  در  و  نمودند  تخليه  را  مذکور  داروهای  قاچاقچيان 
عناصر  هماهنگ،  عملياتی  طی  که  بودند  پتو  بارگيری 

اصلی اين شبکه دستگير و روانه زندان شدند.
ايران  دارو،   و  غذا  سازمان  کارشناسان  گفته   اساس  بر 
خارجی  کشور  هيچ  از  ترامادول  داروی  رسمی  واردات 
ندارد و با توجه به مخدر بودن داروی مذکور، صادرات آن 

نيازمند دريافت مجوز از سازمان غذا و دارو است.
همچنين فروش اين دارو در ايران کنترل شده و فقط با 

نسخه پزشک و از طريق داروخانه به بيماران می باشد.
قيمت داروی مذکور با توجه به مخدر بودن آن، با نسخه 
پزشک بسته ای ۱۷۵۰۰ تومان به فروش می رسد که در 

بازار آزاد قيمت آن حداقل ۱۰۰ هزار تومان است.

کشف ۷.۵ تن داروی قاچاق توسط 
وزارت اطلاعات/ قرار بود پتو وارد 

کنند، دارو قاچاق کردند!

محمود تولايى در سومين همايش ملى فرش ماشينى
صنعت نساجی؛ صنعتی پويا، پرکار، به روز و افتخارآفرين کشور

هيأت  در  خوشبختانه  گفت:   اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزير 
دولت مقررات صادرات و واردات به تصويب رسيده است و در 
حال انجام ابتکاراتی هستيم تا حد امکان از توليدات داخلی 

حمايت و جلوی ورود بی رويه قاچاق گرفته شود.
گفت:  لباس  و  مد  جشنواره  پنجمين  اختتاميه  در  جنتی  علی 
اين که بسياری از تاجران ايرانی از ترکيه لباس را تهيه و به 
جای  می کنند،  ايران  وارد  قاچاق  شکل  به  و  کيلويی  صورت 
تاسف دارد. همه ما بايد دست در دست هم دهيم تا جلوی اين 
عمل گرفته شود. او ادامه داد: گستره مد و پوشاک به اندازه 
گستره زندگی انسان است و تمام شئونات زندگی ما را در بر 
می گيرد. هر جا که پای جنبه های زيباشناختی در ميان باشد، 

مد هم در آنجا حضور دارد. 
جنتی همچنين بيان کرد:  هيچ فرهنگی را نمی توان پيدا کرد 
که واژه مد در آن ناشناخته باشد با اين حال ظهور مدگرايی 

در فرهنگ های مختلف نسبی و متفاوت است. آن چه اسلام 
با آن مخالف است، پشت پا زدن به اخلاق اجتماعی و آزادی 

مطلق در روابط است.
او گفت: جوانان تحصيل کرده می توانند بخشی از بازار صنعت 
خلاق را به خودشان اختصاص دهند و به صادرات و ارزش 
افزوده کمک کنند. ترويج سبک ايرانی و اسلامی از اهداف 
با  متناسب  ما  زندگی  سبک  بپذيريم  بايد  و  ماست  فرهنگ 

ساختار فرهنگی ما باشد.
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی بيان کرد: خوشبختانه در سال های 
اخير با تکيه بر توليدات داخلی، شرايط توسعه اقتصاد مقاومتی 
در حوزه مد و لباس فراهم شده است. امروزه نمونه های زيبا و با 

کيفيتی مطابق با توليدات دينی شکل گرفته است.
او تاکيد کرد:  بايد در کنار همه سليقه های کشور برای بخش 
توليد  پوشاکی  بودن  مذهبی  دليل  به  جامعه  از  توجهی  قابل 

کنيم که منطبق با معيارهای اسلامی باشد.
جنتی در پايان گفت: در نگاه حرفه ای به مد و لباس بايد نياز 
مصرف کننده را تشخيص دهيم. هيچ توليد کننده حرفه ای در 
دنيا بدون توجه به نياز مصرف کننده محصولی توليد نمی کند. 
اعتماد به ظرفيت های داخلی و استفاده از طراحان ايرانی به 
اين  در  را  خودباوری  بستر  مد  و  پوشاک  در  گذاری  سرمايه 
بخش بيش از پيش فراهم خواهد کرد تا هنر و صنعت ايران 

رشد کند. 

تاسف وزير ارشاد از قاچاق كيلويى پوشاك 

می شود  توليد  ايران  در  رنگ  و  نخ  تا  پتروشيمی  استر  پلی 
و قابليت خوبی برای نياز کشور و همچنين صادرات وجود 

دارد.
وی به وجود بيش از ۴۰ واحد توليدی پتو در کشور اشاره 
و  شده  ايجاد  زمينه  اين  در  خوبی  اشتغال  گفت:  و  کرد 

توليدات داخلی قابل رقابت با مشابه خارجی است.
اين عضو کابينه دولت يازدهم به واگذاری واحدهايی مانند 
نساجی قائمشهر و مازندران اشاره و تصريح کرد: اين صنايع 
برای بازسازی و نوسازی واگذرا شده اند و خود صاحبان آنها 
نيز بايد علاقه مند بوده و ماشين آلات و تکنولوژی خود را 
به روز کرده و همچنين واحدهای طراحی خود را فعال کنند.

وی با تصريح بر اينکه بايد واحدهای جديدی در اين زمنيه 
ايجاد شوند، عنوان کرد: طرح نوسازی واحدهای نساجی در 

گذشته وجود داشت که بايد مجددا فعال شود.
زمينه  در  تعرفه ای  بيشتر  حمايت  و  اصلاح  از  زاده  نعمت 
مشکل  کرد:  نشان  خاطر  و  داد  خبر  آينده  سال  در  نساجی 
اصلی تعرفه نبوده بلکه قاچاق است و بالا بودن تعرفه، باعث 

قاچاق بيشتر شده است.

نساجی صنعتی اقتصادی است
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قابل توجه اعضاى محترم
اطلاعيه هاى  و  اخبار  بالاى  حجم  به  توجه  با 
محدوديت  و  انجمن  خبرى  سايت  در  مندرج 
توصيه  بافته ها،  و  رشته ها  بولتن  صفحات 
مى شود وب سايت را روزانه بازديد فرماييد.

آشيان هاى تهى دست مرا
مرغ دستان تو پر مى سازند

چه  ما،  اجتماعی  و  انسانی  تعهدات  انجام  در  تاخير 
تو  نه  که  می کشاند  انزوا  به  را  انتظاران  چشم  که  بسا 

می پسندی و نه من
حساب کوتاه مدت ٠٢١٦١٦٦٤٨٠٠٠٩ بانک ملی شعبه 
صنايع  انجمن  اعضای  تعهدات  پرداخت  به  فردوسی 
نساجی ايران به منظور ساخت هنرستان شهر زلزله زده 

«ورزقان» تخصيص يافته است.
منتظر همراهی گرمتان هستيم

در سومين همايش ملی فرش ماشينی کاشان از اکبر لاجورديان، 
بعنوان  حميدی  رضا  مهندس  و  حسينی  مروج  محمد  مهندس 
بنيانگذاران و پيشکسوتان صنعت فرش ماشينی با اهدا لوح و مدال 
و  لوح  کشور  در  لاجورديان  حضور  عدم  به  توجه  با  که  شد  تقدير 
مدال ايشان تحويل رييس اتاق بازرگانی صنايع و معادن و کشاورزی 

کاشان گرديد و لوح و مدال مهندس حميدی نيز به نيابت از ايشان 
به مهندس عباس مقصودی تقديم گرديد. در اين مراسم همچنين 
و  صادرکنندگان  و  صنعتگران  و  پيشکسوت  طراحان  از  تعدادی  از 
واحدهای نمونه استانی نيز با اهدای لوح و مدال تقدير بعمل آمد که 
گزارش کامل آن را در شماره آتی مجله دنيای نساجی خواهيد خواند.

تقدير از پيشکوتان فرش ماشينی در کاشان خبر

خبری  نشست  در  صمت  وزارت  پوشاک  و  نساجی  مديرکل 
همزمان با افتتاح نخستين نمايشگاه پتو و صنايع وابسته با اشاره 
واردات  کشور  نساجی  صنعت  امروز  معضل  مهمترين  اينکه  به 
غيررسمی است اظهار داشت: اين واردات هيچگونه حقوق ورودی 
را پرداخت نمی کنند. اين در حالی است که صنعت نساجی در هيچ 
کجای دنيا وضعيتی به اين شکل نداشته و دارای حمايت های 
مختلفی در ممنوعيت ورود کالاهای قاچاق است. وی با اشاره 
به اينکه در سال ۷۹-۸۰ يک طرح جامع برای بازسازی صنعت 
نساجی اجرايی شد، افزود: اما اين طرح به صورت کامل اجرايی 
نشده است که وزارت صنعت درصدد است با احيای آن وضعيت 

صنعت نساجی کشور را بهبود دهد.
مديرکل صنايع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از  بخشی  از  نساجی  صنايع  حاضر  حال  در  اينکه  به  اشاره  با 
تسهيلات صندوق توسعه ملی استفاده می کنند، گفت: می خواهيم 
برای  را  صندوق  از  دريافتی  تسهيلات  ميزان  برندسازی  برای 
اين بخش افزايش دهيم، به نحوی که در مرحله اول رقم ۳۰۰ 
صنعت  از  حمايت  برای  ملی  توسعه  صندوق  از  دلاری  ميليون 
نساجی و پوشاک کشور نيازمنديم اما بايد بگويم اين رقم در حد 
پيش بينی است و ارتباط نزديکی به تمايل سرمايه گذاران برای 

حضور در بخش نساجی کشور را دارد.
وضعيت  بهبود  برای  مختلف  جلسات  برگزاری  به  نصراللهی 
صنعت نساجی کشور در رياست جمهوری اشاره کرد و افزود: قرار 
است براساس توافقات يک کارگروه در وزارت صنعت تشکيل و 
اقدامات لازم برای بهبود صنعت نساجی کشور از جمله تامين 

تسهيلات سرمايه در گردش اين حوزه انجام شود.
وی در رابطه با آمار واردات قاچاق پوشاک به کشور نيز گفت: 
متاسفانه بخش های مختلف آمار متفاوتی را از ميزان قاچاق اعلام 

می کنند اما به نظر من در بخش پوشاک آخرين آمار ۷۰۰ ميليون 
دلار است که مربوط به سال ۲۰۱۴ است.

مديرکل صنايع نساجی وزارت صنعت در ادامه صحبت های خود 
از توليدکنندگان پوشاک کشور درخواست کرد تا محصولات خود 
را با برند ايرانی در بازار به فروش برسانند و گفت: امروز بيشترين 
حجم واردات از کشور چين انجام می شود به نحوی که بالغ بر 
۸۰ درصد واردات پوشاک از اين کشور است. وی در خصوص 
ثبت برند محصولات پوشاک که در سال های اخير مطرح شده 
بود نيز گفت: ثبت برندها در حال انجام است و درخواست تعدادی 
از واحدهای توليدی در حال بررسی است. دو بخشنامه نيز در اين 
رابطه به گمرکات ارسال شده است اما اجرايی شدن قطعی اين 
موضوع نيازمند پيگيری های مختلف است. به عنوان نمونه در 

مراکز عرضه بايد همين موضوع مورد بررسی قرار گيرد.
مديرکل صنايع نساجی وزارت صنعت با اشاره به اينکه صنعت 
نساجی، امروز بدون ديوار تعرفه با واردات مقابله می کند اظهار 
داشت:  در حال حاضر سرمايه گذاران مختلف در بخش خصوصی 
بخش  در  گذاری  سرمايه  و  حضور  به  تمايل  کشور  از  خارج  از 

نساجی کشور را دارند.

پيشنهاد تسهيلات ۳۰۰ ميليون دلاری از صندوق 
مدير كل صنايع نساجى و پوشاك اعلام كرد

بهره برداری از پورتال جديد 
انجمن صنايع نساجی ايران

www.aiti.org.ir

نظرات و پيشنهادات خود را با ما در ميان 
بگذاريد.
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